

TRIER INTERNATIONAL PROJECT GRANTS INTERNATIONAL WORKSHOP SERIES



RESULT REPORT

DESCRIPTION

The Friede Gard Prize is an award for scientific achievements that represents outstanding progress in economic science towards sustainability. The prize provides an incentive for the development of an economic science that is compatible with the Sustainable Development Goals.

The 2022 award ceremony honored Prof. Steve Keen, PhD, an internationally renowned economist for his outstanding contributions to a 'New Economics', acknowledging the dynamics and nonlinearity of the economic reality and free from neoclassical foundations. His accomplishments include translating Minsky's 'Financial Instability Hypothesis' into an insightful mathematical model, building mathematical models for economics including energy and matter, helping to better recognize the scope of the ecological crisis and creating MINSKY, a powerful system dynamics software tool, designed for building

dynamic economical models.

In addition to the award ceremony on October 13, 2022, Prof. Keen offered a workshop in English on working with MINSKY, which was taken up primarily by interested economists and English-speaking students.

INTERNATIONAL ADDED VALUE

Through the workshop, valuable opportunities emerged for networking between students and interested parties with Prof. Keen, which will be further developed in the future.

The Friede Gard Prize, which has been awarded annually since 2021, is awarded more frequently to internationally known candidates whose involvement in the university's activities actively promotes internationalization and thus increases the awareness and attractiveness of Birkenfeld as a location and of Trier University of Applied Sciences in general for international students.

TITLE

International workshop series and award ceremony of the Friede-Gard-Prize

DEPARTMENT

Environmental Economics/Law

PARTNERS AT HOME AND ABROAD

Prof. Steve Keen, PhD
University College London

CONTACT

Prof. Dr. Klaus Helling
khelling@umwelt-campus.de



TRIER INTERNATIONAL PROJECT GRANTS INTERNATIONALE WORKSHOPREIHE



ERGEBNISBERICHT

BESCHREIBUNG

Der Friede-Gard-Preis ist ein Preis für wissenschaftliche Leistungen, die besondere Fortschritte für die Weiterentwicklung der Wirtschaftswissenschaft zu einer Ökonomie der Nachhaltigkeit bedeuten. Der Preis setzt somit einen Anreiz zur Entwicklung einer Wirtschaftswissenschaft, die mit den Sustainable Development Goals kompatibel ist.

Im Rahmen der Preisverleihung des Jahres 2022 wurde mit Prof. Steve Keen, PhD ein international bekannter Wirtschaftswissenschaftler, für seine herausragenden Beiträge zu einer „Neuen Ökonomie“, die die Dynamik und Nichtlinearität der wirtschaftlichen Realität anerkennt und sich von neoklassischen Grundlagen löst, ausgezeichnet. Seine Leistungen beinhalten die Umsetzung von Minskys „Finanzstabilitätshypothese“ in ein aufschlussreiches mathematisches Modell, die Entwicklung mathematischer Modelle für die Wirtschaft, die dazu beitragen, das Ausmaß der ökologischen Krise besser zu erkennen, und die Entwicklung von MINSKY, einem leistungsstarken Softwaretool für die System-

dynamik, das für die Erstellung dynamischer Wirtschaftsmodelle konzipiert wurde.

Neben der Preisverleihung am 13. Oktober 2022 bot Prof. Keen einen Workshop zur Arbeit mit MINSKY in englischer Sprache an, welcher vor allem von interessierten Wirtschaftswissenschaftlern und englischsprachigen Studierenden in Anspruch genommen wurde.

INTERNATIONALER MEHRWERT

Über den Workshop haben sich wertvolle Möglichkeiten zur Vernetzung zwischen Studierenden und Lehrenden mit Prof. Keen ergeben, die auch in Zukunft weiter vertieft werden sollen.

Der seit 2021 jährlich verliehene Friede-Gard-Preis soll zudem generell verstärkt an international bekannte Persönlichkeiten verliehen werden, deren Einbindung in die Aktivitäten der Hochschule aktiv die Internationalisierung vorantreibt und so die Bekanntheit und Attraktivität des Standortes Birkenfeld und allgemein der Hochschule Trier für internationale Studierende erhöht.

TITEL
Internationale Workshopreihe und Verleihung des Friede-Gard-Preises

FACHRICHTUNG
Umweltwirtschaftsrecht

PARTNER IM IN- UND AUSLAND
Prof. Steve Keen, PhD
University College London

KONTAKT
Prof. Dr. Klaus Helling
khelling@umwelt-campus.de

